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                                                 RAPORT 

      privind  activitatea Fundației Universitare Pitești, în perioada 2016 – 2023 

La propunerea și rugămintea domnului Rector, Dumitru Chirleșan, în anul 2016, am acceptat să 

mă ocup de repunerea în drepturi și funcționarea Fundației Universitare  Pitești, înființată în anul 

1998.  

La data de 14 iulie 2016, Adunarea Generală a Fondatorilor a aprobat noul Statut al Fundației (în 

conformitate cu modificările legislative în vigoare) și membrii Consiliului Director. 

Prima acțiune întreprinsa, în calitatea de Președinte al Fundației, a fost deplasarea la Judecătoria 

Pitești, cea care gestionează Registrul Asociațiilor și Fundațiilor. Acolo am aflat ca Fundația 

Universitară Pitești, nu mai este funcționala în Registrul Asociațiilor și Fundațiilor din România, 

pentru că nu au fost făcute la timp actualizările necesare, în conformitate cu noile reglementări: 

OG nr.26/2000 și OG nr. 37/2003, privind asociațiile și fundațiile. Ce trebuia făcut pentru a 

redeveni funcțională?  Reluarea tuturor procedurilor pentru o asemenea activitate: dovada unor 

fonduri în valoare de minimum o suta salarii minime pe economie, statut și conducere aprobate de 

Adunarea Generala a Fondatorilor (datele personale si semnăturile membrilor fondatori, in fața 

unui notar), dovada existentei unui sediu și adresa acestuia, certificat de înregistrare fiscala emis 

de Ministerul Finanțelor, cont deschis la o bancă. 

Dosarul cu aceste documente trebuia depus la Judecătoria Pitești, care urma să stabilească un 

termen la care se judeca solicitarea, în vederea emiterii Hotărârii Judecătorești sau respingerii 

solicitării, ca fiind incompletă sau neîntemeiată.  

Am trecut la treabă și primul lucru pe care l-am făcut, a fost Statutul. Împreună cu colege de la 

Facultatea de Drept, am lucrat și am pregătit noul Statut al Fundației, în conformitate cu legislația 

în vigoare.  Apoi, datele de identificare și semnăturile majorității membrilor fondatori, în fața unui 

notar. A trecut multă vreme până am reușit sa obținem datele si semnăturile majorității membrilor 

fondatori, în fața notarului. După îndelungi insistențe, s-au prezentat majoritatea membrilor 

fondatori la notar, dar între timp, au expirat datele de valabilitate ale cărților de identitate a doi 

membri și am luat procedura de la capăt. 
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Am obținut Certificatul de înregistrare fiscală de la Ministerul Finanțelor,  dovada de spațiu și 

adresa sediului în universitate, iar contul în bancă a fost cel existent. 

Dosarul cu documentele respective a fost acceptat cu greu la judecătorie, deoarece lipsea dovada 

celor 100 salarii minime pe economie, în contul deschis la bancă. După insistențe, dosarul a fost 

primit si s-a dat termen pentru judecarea solicitării. 

Așadar, m-am prezentat la instanță, prezența mea în sala fiind necesară pentru susținerea solicitării. 

Am susținut cauza și am beneficiat de înțelegerea președintei Judecătoriei Pitești, care a aprobat 

solicitarea noastră, fără sa facem dovada celor 100 de salarii minime pe economie, în contul 

Fundației. 

În sfârșit, am obținut Hotărârea Judecătorească după mai bine de un an de zile de demersuri și 

Fundația Universitară Pitești si-a reluat funcționarea în condiții legale, fiind activă în Registru 

Național al Asociațiilor și Fundațiilor din România. 

În cele ce urmează, vor fi prezentate principalele activități realizate de Fundație și prin Fundația 

Universității. 

 Demersuri pentru colaborări între unități de învățământ preuniversitar din Pitești și unități 

de învățământ similare din Nancy.   Au fost propuse Școlile gimnaziale nr. 3, 5 și 11 și un 

liceu: Colegiul Național I C Brătianu. Au fost purtate discuții la Academia Metz-Nancy si 

le-a fost transmis școlilor coordonatele directorului de Relații Europene și Colaborări din 

cadrul Rectoratului Metz- Nancy, care își exprimase acordul, dar conducerile respectivelor 

instituții de învățământ preuniversitar nu au folosit relația respectivă. 

 Demersuri pentru colaborări culturale, care s-au materializat prin proiecte  comune ale 

Teatrului  Alexandru Davila cu teatre din Franța. O delegație a teatrului Alexandru Davila 

din Pitești, condusă de directorul Nicolae Poghirc, s-a deplasat în Franța, pentru a pune 

bazele unei viitoare colaborări. O delegație franceză urma să se deplaseze la Pitești. Cu  

timpul, această colaborare a rămas doar la nivel de proiect, după plecarea domnului Poghirc 

de la conducerea teatrului. 

 Demersuri pentru o colaborare între Primăria din Curtea de Argeș și Primăria din 

Tourblaine-Franța. În luna noiembrie 2018, primarul din Tourblaine urma să facă o vizită 

la Curtea de Argeș. Nu ne-a mai informat nimeni privind această colaborare. 
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 Organizarea, în perioada 29 mai-2 iunie 2017, împreună cu Camera de Comerț, Industrie 

și Agricultură a Județului Argeș și ACAROM, a unei misiuni economice franceze în Argeș, 

formată din oameni de afaceri din regiunea Lorraine. Cu această ocazie și-au prezentat 

activitatea reprezentanții unor firme, Camerele de comerț din județele Argeș, Prahova și 

Brașov și  Universitatea din Pitești. Deși au fost invitați, au promis și au fost trecuți în 

program, reprezentanții Primăriei Pitești au absentat. Totuși, delegația franceză a fost 

primită la Primăria Pitești. Au avut loc vizite la  Universitatea din Pitești, Grupul Industrial 

de Subansamble Auto, Uzinele Dacia-Renault Mioveni și Primăria Mioveni. Universitatea 

din Pitești a fost prezentată și reprezentată de prorectorul Emanuel Soare, iar vizita a fost 

la laboratoarele Centrului de cercetare din strada Doaga. 

Toate cheltuielile au fost suportate de delegația franceză. 

 Demersuri pentru realizarea unei colaborări între Primăria Pitești și Primăria din Nancy, 

Franța.  Primăria din Nancy si-a dat acordul, indicând domeniile de interes pentru care 

doresc colaborarea. Consiliul Local Pitești a aprobat trimiterea unei scrisori de intenție și 

urma să aibă loc un schimb de delegații între cele două primării, dar noile alegeri ale  

aleșilor locali la ambele primării  si perioada pandemiei au făcut ca demersurile să nu se 

mai reia. 

 Demersuri pentru realizarea unei colaborări între Centrul Medical Universitar din Lorraine 

(profesorii Jean Pierre Granhaye și Francis Guilleminn și-au exprimat disponibilitatea) și 

Spitalul Județean de Urgență Pitești.  

Consiliile de conducere ale celor două spitale si-au dat  acordul de colaborare. Au fost 

stabilite secțiile Spitalului Județean de Urgență Argeș care aveau capacitatea și 

disponibilitatea pentru o asemenea colaborare, a fost întocmită documentația și a fost 

tradusă în limba franceză de către doamna Anca Barbu. Totul mergea într-o direcție buna, 

urmând să fie contactat domnul Francis Burneau, directorul general adjunct al Centrului 

Medical Universitar din Lorraine. Prin schimbarea directorului Stoiculescu, nu s-a mai 

întreprins nimic. 

 Organizarea, împreună cu  Universitatea din Pitești, în perioada 5-7 noiembrie 2018, a unui 

Colocviu internațional franco-român: 

     Universitatea Lorraine: 

- Nathalie Fick Director relații internaționale la Universitatea din Lorraine; 
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- Prof. Eddy  Bajic  Centrul de cercetare în automatică din Nancy 

- Ye-Qiong Song cercetător la laboratorul de cercetare în Informatică din 

Lorraine 

- Elisabeth Bauer Gross cercetător în domeniul materialelor la Institutul Jean 

Lamour 

                Centrul de cercetare , Inovare și Transfer Tehnologic 

- Guy Martin Director comercial 

                Firme 

- KORPMEDIA 

                              Anne Gaelle Philibert  Manager 

                              Jeremy Kraemer  Director tehnic 

- MASSON POLYFROID 

                               Oliver Thomas  Manager  

Scopul acestui colocviu a fost sa genereze noi oportunități de colaborare. 

Membrii delegației franceze si-au prezentat activitățile din domeniile lor de competență, cu intenția 

de a stârni interesul și a dezvolta colaborări cu anumite domenii din Universitatea Pitești. 

Cu toate că la acest Colocviu internațional a participat rectorul Dumitru Chirleșan și prorectorul 

cu activitatea de cercetare Eduard Nițu, reprezentarea Universității din Pitești, prin cadre didactice 

având competențe în domeniile de interes ale membrilor delegației franceze, a fost 

nesemnificativă. 

 La acest Colocviu a avut loc lansarea proiectului Vehicule conectate, Proiect între Universitatea 

din Pitești și Universitatea din Lorraine. 

Delegația franceză a vizitat Universitatea, apoi a  făcut o vizită la  Primăria Pitești și la Institutul 

de Cercetări Nucleare. 

Probabil a fost una dintre cele mai numeroase și importante manifestări științifice organizate la 

nivel de universități. 
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Toate cheltuielile ( cu excepția unui prânz - bufet suedez la Academica - oferit de Universitatea 

din Pitești), au fost suportate de delegația franceză. 

 Organizarea, împreună cu Universitatea din Pitești, în perioada 1-2 aprilie 2022, a 

Conferinței internaționale „Introducere în psihanaliza Lacaniană: concepte, etică și clinică 

diferențială”.   

La această Conferință am beneficiat de prezentările și analizele unor  cunoscute 

personalități la nivel internațional în acest domeniu, după cum urmează: 

- Profesor Mario BINASCO, Institui Pontifical „Giovanni Paolo II”, Roma 

- Profesor Virgil CIOMOS, Universitatea „Babeș Bolyai”, Cluj Napoca 

- Dr. Radu ȚURCANU, Institutul de cercetări aplicate pentru copii și cupluri, 

Paris 

- Dr. Delia NAN, Spitalul cinic „Victor Babeș”, Timișoara, Președintele 

Forumului Lacanian Român 

- Dr. Mihaela DUTESCU, cercetător clinician la Milano 

Conferința, desfășurată cu prezență fizică și on-line, a avut un real succes, bucurându-se de o largă 

audiență atât în rândul specialiștilor, precum și al celor doritori să afle lucruri noi într-un domeniu 

atât de actual și puțin cunoscut. 

Un real câștig a fost și pentru cadrele didactice și studenții de la psihologie, prezenți în număr mare 

la această Conferință. 

 Constituirea Corpului voluntarilor UPIT în martie 2022, pentru acțiuni de voluntariat în 

folosul societății. 

Ca primă activitate, Corpul voluntarilor a procedat la strângerea de ajutoare pentru 

persoane din Ucraina. În acest sens, la Academica a fost deschis un punct de colectare de 

alimente neperisabile, îmbrăcăminte și încălțăminte, produse de igienă personală, 

dezinfecție și medicamente, saci de dormit etc. 

 Balurile bobocilor  

 Sesiunile de comunicări științifice ale Facultății de litere 

 Sărbătorirea a 60 de ani de învățământ superior la Pitești 
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În încheiere, Colegiul Director al Fundației Universitare Pitești, mulțumește tuturor celor care s-

au implicat în derularea acțiunilor mai sus menționate și, în mod special, doamnei Anca Barbu 

care, în mod voluntar, a avut o foarte mare contribuție la o parte din activitățile prezentate mai sus. 

 

 

 

 

 


